
 

 

Schriftelijke vragen van D66 aan het college van Burgemeester en Wethouders van de gemeente 
Aa en Hunze  
 
Betreft: Schriftelijke vragen D66 over Legesverordening 2024 
 
Datum: 13-12-2023 
 
Op 7 december is de legesverordening door de raad vastgesteld. Aangezien er tijdens de 
raadsvergadering geen ruimte geboden werd om vragen te stellen, stellen wij onze vragen 
schriftelijk. 
 
In de tarieventabel is voor paspoorten en ID kaarten in de verordening 2024 het nu geldende tarief 
opgenomen. Voor 2024 zijn de maximale bedragen die voor reisdocumenten in rekening gebracht 
mogen worden verhoogd met 7,7%.  

- Bent u voornemens deze verhoging van de leges voor het verstrekken van een paspoort of ID 
kaart door te voeren?  

 
Tijdens de opiniërende bespreking van de verordening heeft u aangegeven dat voor sommige leges 
maximumtarieven gelden. Hierbij noemde u het verstrekken van paspoorten en ID kaarten. 

- Zijn er naast paspoorten en ID kaarten nog andere onderdelen van de dienstverlening 
waarvoor een maximumtarief voor de leges geldt? Zo ja, voor welke? 

 
Voor de algemene dienstverlening geldt dat het merendeel van de tarieven ten opzichte van 2023 
verhoogd wordt met 3,8%. Dit geldt niet voor: 

- Plan- of kaartinformatie (art 1.22) 
- Aanwezigheidsvergunning voor een kansspelautomaat (art. 1.29) 
- Kopieën van stukken (art. 1.32) 

Voor deze dienstverlening is het tarief in 2024 gelijk aan het tarief in 2023. 
- Wat is hiervoor de reden? 

 
Hoofdstuk 2 is in verband met het ingaan van de omgevingswet op 1-01-2024 ingrijpend gewijzigd. 
De tarieven in dit hoofdstuk zijn niet te vergelijken met de tarieven van 2023. 

- Hoe zijn de tarieven voor dienstverlening en besluiten in het kader van de omgevingswet tot 
stand gekomen? Welke afwegingen heeft u hierbij gemaakt? 

- In hoeverre zijn de kosten die gemaakt worden voor deze dienstverlening in de 
besluitvorming over de tarieven meegewogen? 

 
In de begroting voor 2024 van de gemeente Aa en Hunze hebben wij kunnen lezen dat de opbrengst 
uit leges onvoldoende is om de kosten die ervoor gemaakt worden te dekken. Er wordt een 
opbrengst uit leges verwacht van € 376.000, terwijl aan kosten die gemaakt worden voor de 



dienstverlening die hier tegenover staat € 1.143.000,- wordt verwacht. Dit betekent dat slechts 33 % 
van de kosten wordt gedekt. Voor het resterende deel van de kosten, een bedrag van € 767.000,-, 
hebben wij in de begroting geen dekking kunnen vinden. 

- Uit welke middelen wordt de overige 67%, een bedrag van € 767.000,-, betaald? 
- Staat hier een vergoeding vanuit het rijk tegenover of betalen de inwoners van Aa en Hunze 

dit door middel van de gemeentelijke heffingen? 
 
Wij zien uw reactie met belangstelling tegemoet. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Namens de fractie van D66 
Arie Fonk 
Marita de Groot 


